
Datum: 5. 12. 2023 

Zapisnik 1. seje odbora sodnikov 
 

1. seja odbora sodnikov Šahovske zveze Slovenije, je potekala v torek, 5. decembra ob 20.00 na 

Zoom-u. 

Prisotni: Ana Srebrnič, Bojan Arzenšek, Špela Kolarič 

 

Dnevni red: 

1. Pregled obstoječih pravilnikov 

2. Seznanitev s prejetimi predlogi in posredovanimi dokumenti 

3. Izvedba seminarjev za potrditev sodniške licence in izvedba seminarja za nove sodnike 

4. Pregled dodatnih kriterijev ob delitvi mest 

5. Pravilnik o sodniških honorarjih 

6. Razno  

 

AD 1: Pregled obstoječih pravilnikov 

 

Odbor sodnikov je pregledal obstoječe pravilnike in ugotovil, da je potrebno posodobiti in 

dopolniti prevod Pravil šaha FIDE in ekipni pravilnik, v nekaterih predvsem sodniških zadevah 

pa bi bilo potrebno posodobiti tudi Tekmovalni program ŠZS. Manjka tudi pravilnik o 

sodniških honorarjih.  

 

Sklep:  

Odbor sodnikov do naslednje seje pripravi predloge sprememb in dopolnitev. 

 

AD 2: Seznanitev s prejetimi predlogi in posredovanimi dokumenti 

 

Odbor sodnikov se je seznanil s prejetimi predlogi in posredovanimi dokumenti in predlaga 

poenostavitev kreiranja FIDE-IDjev na portalu, ureditev baze (počistiti dvojnike), izdati 

slovenski register s šumniki (program to podpira). 

Glede ratinške omejitve je Bojan Arzenšek predlagal, da bi se omejitev štela le od 1500 

naprej, saj so začetni ratingi bolj stvar loterije kot pa dejanske šahovske moči.  

Glede praznih desk odbor sodnikov meni, da je to stvar tekmovalne komisije, ki naj 

raztolmači kaj se zgodi, če eno kolo igralec ne nastopi, v naslednjem kolu pa ga kapetan želi 

ponovno prijaviti.  

Ana Srebrnič je podala komentar glede Win-švicarja, ki se ne posodablja, in sicer vodstvo ŠZS 

je pred leti kot organizator državnega prvenstva zahtevalo uporabo Swiss-managerja in ne 

Win švicarja. Program se od takrat ni več posodabljal, saj je bil namenjen predvsem turnirjem 

v Sloveniji.  

 

Sklep:  

Odbor sodnikov predlaga, da se izda slovenski register s šumniki. 

 



Sklep:  

Odbor sodnikov predlaga, da se na ŠZS zagotovijo sredstva za ureditev baze/registra in 

uvedbo varovalk, da do dvojnikov in igralcev brez letnice rojstva ne bi več prihajalo. 

 

Sklep:  

Odbor sodnikov predlaga, da se ratinška omejitev upošteva le od ratinga 1500 naprej. 

 

Sklep:  

Odbor sodnikov naproša tekmovalno komisijo, da raztolmači ukrepanje pri praznih deskah. 

 

AD 3: Izvedba seminarjev za potrditev sodniške licence in izvedba seminarja za nove 

sodnike. 

 

Odbor sodnikov se je dogovoril glede izvedbe licenčnih seminarjev in izvedbe seminarja za 

nove sodnike.  Licenčnih seminarjev se bodo, v kolikor je le mogoče, udeležili vsi člani odbora 

sodnikov. 

Nov sodniški seminar pa se bo izvedel februarja/marca, če bo vsaj 5 prijavljenih.  

 

Sklep:  

Licenčnega seminarja se udeležijo vsi trije člani, če je le mogoče, drugače pa vsaj dva.  

 

Sklep:  

Pisarna ŠZS naj objavi povpraševanje za seminar za nove sodnike in ko bo 5 kandidatov 

poiščemo ustrezen termin.  

 

AD 4: Pregled dodatnih kriterijev ob delitvi mest 

 

Ana Srebrnič je predlagala spremembo kriterijev ob delitvi mest, in sicer na ekipnih 

tekmovanjih po švicarskem sistemu. Predlagala je ukinitev Khanty-Mansysk kriterija, saj se v 

svetu ne uporablja več, poleg tega je za nižje in mladinske ravni naših tekmovanj težko 

razumljiv.  

 

Sklep:  

Odbor sodnikov predlaga tekmovalni komisiji, da se iz splošnega tekmovalnega programa 

iz kriterijev za ekipni švicarski sistem izloči Khanty-Mansysk, v tekmovalnem programu pa 

se za vsako leto za specifična tekmovanja lahko določi tudi drugače.  

 

AD 5: Pravilnik o sodniških honorarjih 

 

Sodniki so včasih imeli pravilnik o sodniških honorarji. Pred leti so bile predlagane 

spremembe, ki niso bile sprejete ampak so obveljale kot priporočila, kasneje pa so tudi ta 

priporočila bila umaknjena iz spletne strani ŠZS. 

 

Odbor sodnikov meni, da bi za vsa državna tekmovanja in tekmovanja pod okriljem krovne 

organizacije moral obstajati pravilnik o sodniških honorarjih, ki bi bil transparenten, pošten in 

enak za vse. Podobno imajo urejeno tudi v drugih športih. Urna postavka sodnika ne bi smela 

biti manj kot je določena minimalna plača v državi. Bojan Arzenšek je članicama posredoval 



predlog iz preteklosti. Strinjali so se, da je predlog dobro zastavljen in da ga je potrebno 

malce dopolniti in posodobiti.  

 

Sklep:  

Odbor sodnikov pripravi nov predlog o sodniških honorarjih in ga pošlje Upravnemu 

Odboru ŠZS v potrditev.  

 

 

AD 6: Razno 

 

Ana Srebrnič je predlagala, da se ukine pravilo na ekipnih tekmovanjih švicarskega sistema, 

da morajo ekipe istega kluba igrati med seboj v prvem kolu. To pravilo namreč ni v skladju s 

švicarskim sistemom, direktno vpliva na dodatne kriteriji in ni v korist klubov in igralcev. V 

kolikor pride to izkoriščanja sistema, dogovorjenih rezultatov in nameščenih dvobojev ima 

sodnik vso pravico igralce, kapetane oziroma klub kaznovati in jih prijaviti na disciplinsko 

komisijo.  

Ana Srebrnič je predlagala tudi uvedbo obrazca za napredovanje sodnika, da se standardizira 

in poenostavi.  

 

Sklep:  

Odbor sodnikov predlaga ukinitev pravila, da morajo na ekipnih tekmovanjih švicarskega 

sistema, ekipe iz  istega kluba igrati med seboj v prvem kolu. 

 

Sklep:  

Do naslednje seje Odbor sodnikov pripravi obrazec za napredovanje.  

 

 

Konec sestanka ob 22.30. 

 

 

Predsednica odbora sodnikov ŠZS, 

Ana Srebrnič 

 

 


